



Dato: 2. oktober 2019
Tid: 19:00 – 21:00
Sted: Hjemme hos Anders
Tilstede: Anders (DC), Fred (DC), Line (DASen), Jonas (DASen), Kasper (DaSp), Michael (DaSp), Nina (DAJun), Bellis (DAMink), Marie Louise (DAMink), Lone (DH)
Afbud: Nils (DK), Rasmus (DAJun)

Fra 18:00 til 19:00 blev der serveret aftensmad

1. Bordet rundt:

❖ DC

Fred & Bellis har været til Fremtidsdøgnet på Brejning. Det har været en god oplevelse.

Der er afholdt et GL-møde, hvor der blev talt om hvilke emner kunne være relevant i forhold til det GL/BE-arrangement som afholdes i foråret 2020. Her kom et ønske fra gruppelederne om at tage følgende emner op

- Hvordan gør man bestyrelsesarbejde så attraktiv at der er flere som gerne vil være med til dette? Rekruttering til bestyrelsen
- Hvordan kan en bestyrelse sikre en sund økonomi til gruppen hvis kommunen f.eks. sænker niveauet for tilskud til gruppen?

For at sikre indhold af høj kvalitet er der besluttet at vi søger hjælp hos de nye udviklingskonsulenter som Fred og Bellis har mødt til Fremtidsdøgnet. Efter henvendelse per mail har udviklingskonsulent Morten Blok Hellesøe bekræftet at han er med til at planlægge arrangementet.

Anders har været i kontakt med DC fra Hareskov division. Der kunne godt være interesse fra nogle seniorer fra Hareskov til at deltage i vores forkorpsrådsmøde. Fred nævner at Mølleå division også deltager, og at vi er bundet på en maksimal antal deltagere på 50 i forhold til lokalets størrelse.

❖ DASen

Der er afholdt et storklanmøde hvor der var omkring de 15 deltagere. Feedback på mødet har været meget positiv. Mødet blev afholdt hos Birkegruppen og indeholdt bl.a. maddyst. Seniorene kan stadig lave mad. Line melder at der nok er genereret et mindre underskud til dette, hvilket sikkert vil glæde kassereren.

❖ DASp

Der er afholdt et første TLA-møde, og det betyder at såvel efterårsarrangement og forårsturneringen er kommet i planlægningsfase. Forårsturneringen kommer til at blive afholdt på Egemosecentret fra den 24-26 april 2020 (er booket). Michael er stadig meget glad for at have fået Kasper som makker på posten.

❖ DAJun

Der er ikke så meget aktivitet i junior afdelingen. JuPLat er der ikke det helt store engagement for hos juniorlederne. Det vil sige at de gerne vil at det kommer, men der er





ikke nogen som vil lægge energi i det. Vi anbefaler at aflyse JuPLat for i år og fokusere på den kommende Junior divi i stedet for.

❖ DAMink

Bellis og Marie Louise er gået i vinterhi frem til januar. Hjemmesiden på ravnsholt.dk er opdateret med nyt billeder og opdateret tekst. Alle indledende øvelser i forbindelse med FAMIDI er lavet og det førstkommende møde er i januar

2. Opfølgning på udviklingsplanen

❖ GL-møder og GL/BE-arrangementer

I gennemsnit er der 8-9 gruppeledere tilstede på GL-møderne hvor der en god stemning og der er godt input fra de enkelte grupper hvor der både bliver spurgt om hjælp, eller der bliver tilbudt hjælp. Der er ikke lavet en årsplan endnu for GL-møderne.

Indholdet for det kommende GL/BE-arrangement er allerede fastlagt og bliver nærmere specificeret i samarbejde med ekstern udviklingskonsulent.

❖ Samarbejde med andre divisioner

Contra samarbejdet bliver flyttet fra at være rettet mod DASen til at være rettet mod seniorer. Det nye contra vil give mulighederne for samarbejdet mellem seniorer i de involverede divisioner. Fred anbefaler at DASen'er spørger seniorerne i Ravnsholt hvordan de forholder sig til de nye/ændrede samarbejdsmuligheder.

❖ Udvikling af samarbejdet på grenledermøder

- Intet nyt

❖ Presseindsats

- Intet nyt

❖ Intern strømlining

Hver gren bestræber sig på at have et årshjul færdig til næste DL-møde. Der besluttet også at der foreligger en færdigredigeret version af DL-håndbogen (Anders) til næstkommende DL-møde. Fred sørger for at Anders får adgang til den nuværende version i Word format.

3. Forkorpsrådsmøde

Der har været en stor interesse fra ledere/seniorer i Mølleå division for vores forkorpsrådsmøde. Derfor er de i år igen inviteret til at deltage. Denne gang kan de endda tilmelde sig på vores hjemmeside og angive at de er fra Mølleå for at føle sig ekstra velkommen.

En håndsoprækning viser i øvrigt at der er mange fra divisionsledelsen som deltager i korpsrådsmødet i år. Det er super dejligt.

Mødematerialet er ikke offentliggjort endnu. Det sker omkring efterårsferien. Når det foreligger, laver Fred en PowerPoint præsentation til at understøtte dagsorden som i store træk kommer til at se ud som følgende:





- Ny(t) på korpsrådsmøde
- Udviklingsplan & beslutningsforslag
- Forslag som ikke har noget med udviklingsplan at gøre
- Pause
- Valg til korpsledelsen
- Divisionens time & Praktisk info

Anders foreslår at deltagerne gerne må kunne få noget med hjem. Der brainstormes lidt og emner som den brugte PowerPoint i pixie bog format bliver vendt. Et andet forslag er at vi italesætter de mulige konflikter som der kan opstå, og hvor det er vigtigt at holde fast i den gode tone og at lytte til argumenterne fremfor formen. Anders koordinerer med Fred om dette.

Kasper nævner at det vil være god service at kunne offentliggøre hvor divisionens time kommer til at foregå allerede når vi afholder for-KRM. Der er kommet en mail fra korpskontoret om at vi først kan få lov til at booke lokale fra den 1. november. Vi satser stærk på at vi igen kan få fornøjelsen af at have U8 som lokalt. Fred har ansvaret for dette.

Vi bør sørge for at der er lidt **sodavand** til pausen. Vi kan forvente cirka 45 deltagere, så minimum 2 rammer sodavand. Der er ikke besluttet på mødet hvem der har ansvaret for dette.

4. Status DiviJazz (Marie Louise deltager på Facetime)

DiviJazz kommer til at finde sted på Ungdomsøen. Booking af øen er bekræftet. Vi skal selv stå for transport til/fra øen. Vi har øen som et dagsarrangement fra 09:00 til 18:00 den 18. januar 2020.

❖ Vi beslutter følgende opgaver

Opgave	Beskrivelse	Ansvarlig
Overordnet Tema/Poster	Vi går med titlen "Ravnene på fortet". Det giver god mulighed at holde fast i fangerne på fortet. Der er foreslået at posterne har en høj grad af "opdagelsesrejse" så deltagerne kan gennemføre posterne mens de opdager øen.	Anders
Teaser på FB / Hjemmesiden		Fred
Praktisk info	<ul style="list-style-type: none">- Hvor skal vi mødes til færgen?- Hvad bliver prisen på booking af øen?- Hvilke faciliteter/aktivitetskasser er der i forvejen på øen som kan fungere som postmateriale?- Færgetidspunkter	Marie Louise





Mad	Frokost (enkelt – madpakke 'ish) og Aftensmad. (Michael foreslår skipperlabskovs)	Line / Bellis
Aftenprogram	Hvor skal vi være	Anders
Invitation	Udkast med lidt grafik på er godkendt. Nu mangler der blot nogle tidspunkter og steder. (se generisk program nedenfor)	Fred
Drikkevarer	Vi skal have nogle drikkevarer til aftenprogrammet som deltagerne kan købe vha. streglister/mobilepay	Michael

Helt overordnet/generisk vil programmet for dagen være som følgende:

- ??:?? Mødested ved færgen. I princippet er alle selv ansvarlige for at være på stedet til dette tidspunkt. Hvis du vil følges med nogen så er der nogen som tager S-toget kl. ??:?? fra Birkerød Station
- ??:?? Færge til Ungdomsøen
- ??:?? - ??:?? Program på Ungdomsøen inkl. frokost
- ??:?? Færge til fastlandet
- ??:?? Aftensmad på følgende sted:??
- ??:?? - ??:?? Aftenhygge
- ??:?? Slut

❖ Økonomi

Vi kommer til at lægge prisen per deltager på samme niveau som for to år siden. Det er 150 kr. per person. Tilmelding sker på den sædvanlige metode. Der bliver først mulighed for tilmelding for grupperne den 1. januar.

Det bliver en noget dyrere arrangement end det har været, men vi er enige om at det er en god måde at få pengene brugt på hvor grupperne kan få en masse spejderværdi for pengene.

5. Eventuelt

Næste møde er nytårskuren, den 9. januar 2020 hos Nils.

